

## *Foreword* *Avant-propos*

---

We are pleased to present the ninth edition of the Centre for International Policy Studies' graduate student journal *Potentia: Journal of Public and International Affairs*.

This year's publication focuses on the theme "Navigating Power in Global Governance and International Affairs," which speaks to the broader contemporary transformations that have reshaped the operational environment of local political actors and societal groups over the course of the past decade.

The variety of topics discussed by this year's contributors highlight the emerging opportunities and challenges presented in the field of global governance that range from the legitimacy of non-state actors engaged in grassroots resistance movements, to what post 9/11 policy implications entail for migrant securitization, to a fundamental (re)configuration of what we conceptualize as "public space" in a world that privileges the direct and intimate connection facilitated by a social media landscape over the traditional institutional power structures that have dictated and shaped our politics.

We would like to thank our editorial board for their hard work and dedication over the past few months. Their critical insight and expertise on a vast range of political issues allowed us to produce a comprehensive publication on various contemporary topics that we hope you enjoy. Jose, Ania, Xavier, Kirill, Michael, Juan, Maryam, Stefanie, Andre, and Connor, it was a pleasure to work with you all.

Our endless gratitude goes to Rita Abrahamsen (CIPS Director), Stéphanie Plante (CIPS Program Coordinator), and Ruth Bradley-St-Cyr (CIPS Senior Editor). Without your support and guidance this publication would not have been possible.

Finally, we thank you, the reader, for your interest in *Potentia*. We hope this modest edition generates as much critical thought and discussion for you as it has for us.

Happy reading!

Anushua Nag & Sheila Mandegar  
Editors-in-chief, 2018–2019

Il nous fait plaisir de présenter la neuvième édition de la revue étudiante du Centre d'études en politiques internationales, *Potentia: Revue des affaires publiques et internationales*.

La publication de cette année s'articule autour du thème suivant: « Pouvoir, gouvernance et affaires internationales ». Essentiellement, ce thème appelle à une exploration des transformations contemporaines plus larges qui ont remodelé l'environnement opérationnel des acteurs politiques locaux et des groupes sociaux au cours de la dernière décennie.

La variété des sujets abordés par les intervenants de cette année met en lumière les possibilités et les défis émergents dans le domaine de la gouvernance mondiale, allant de la légitimité des acteurs non étatiques engagés dans des mouvements de résistance à la base, aux implications politiques de l'après-11 septembre pour la sécurisation de l'immigration, à la (re)configuration fondamentale de ce que nous définissons comme « espace public » dans un monde qui favorise le lien direct et étroit facilité par les réseaux sociaux plutôt que les structures institutionnelles traditionnelles qui ont structuré et formé nos politiques publiques.

Nous aimerions remercier notre comité de rédaction pour leur travail acharné et leur dévouement au cours des derniers mois. Leur perspicacité critique et leur expertise sur une vaste gamme de questions politiques nous ont permis de produire une publication complète sur divers sujets contemporains que nous espérons que vous apprécierez. Jose, Ania, Xavier, Kirill, Michael, Juan, Maryam, Stefanie, Andre et Connor, ce fut un plaisir de travailler avec vous tous.

Nous remercions infiniment Rita Abrahamsen (directrice de la CIPS), Stéphanie Plante (coordonnatrice du programme de la CIPS) et Ruth Bradley-St-Cyr (rédactrice en chef de la CIPS), sans qui cette publication n'aurait pas été possible.

Enfin, nous tenons à remercier nos lecteurs pour l'intérêt témoigné envers *Potentia*. Nous espérons que les articles porteront à réflexion et engendreront des discussions au sujet des problèmes actuels de gouvernance internationale.

Bonne lecture!

Anushua Nag et Sheila Mandegar  
Rédactrices-en-chef, 2018–2019